
PROTOKÓŁ  NR L1X12023 

z sesji Rady Miasta Świdwin z dnia 31 maja 2023 r. 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie 
międzysesyjnym. 

3. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę  lokalnej sytuacji społecznej i 
demograficznej - informacja Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Świdwinie. 

4. Roczne sprawozdanie z realizacji zadań  z zakresu wspierania rodziny w mieście Świdwin 
w 2022 roku - - informacja Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świdwiriie. 

5. Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach 
na rok 2023/2024. 

6. Podjęcie uchwał: 

-Nr LIX/412/23 uchylająca uchwałę  w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Miasta Świdwin za pierwsze półrocze 

-Nr LIX/413/23 w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 rok 

-Nr LIX/414/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Świdwin na lata 
2023-2026 

-Nr LIX/4 15/23 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych będących w zasobie 
mieszkaniowym Gminy Miejskiej Świdwin 

-Nr L1X1416/23 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokalu mieszkalnego w Świdwinie przy 
ulicy Wojska Polskiego 2/5 

7. „Czas dla samorządu". 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

-rozpatrzenie pisma prokuratury Rejonowej w Białogardzie z dnia 29 marca 2023 r. w 
sprawie udzielenia informacji w zakresie realizacji wniosku ww. z dnia 06 października 2022 
r. o zmianę  uchwały Rady Miasta Świdwin Nr XVIV/300/22 z dnia 30 marca 2022 r. w 
sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego na terenie Miasta Świdwin" 

9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 



10. Zamknięcie sesji. 

Ad.! 

Przewodnicząca Rady Miasta o godz. 10:01 otworzyła LIX sesję  Rady Miasta Świdwin. 
Przewodnicząca sprawdziła obecność  i powitała gości. W chwili rozpoczęcia obrad obecnych 
było 14 radnych, a nieobecny był  radny Ł. Paśk. 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację  w zakresie działań  podjętych w okresie 
międzysesyjnym. 

Radni pytań  nie przedstawili. 

Ad. 3 i 4 

Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę  lokalnej sytuacji społecznej 
i demograficznej oraz Roczne sprawozdanie z realizacji zadań  z zakresu wspierania rodziny w 
mieście Świdwin w 2022 roku przedstawiła pani A. Zdunek kierownik MOPS w Świdwiie. 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy jest opieka psychologiczna rodzin, które są  w trudnych 
warunkach ekonomicznych, bytowych, wychowawczych? 

Pani kierownik odpowiedziała, że osobiście MOPS nie ma takiej opieki, ale dzieci w 
szkołach są  objęte pomocą  psychologiczną. Na ulicy Drawskiej jest centrum wsparcia 
psychiatryczne, gdzie jest wsparcie psychologa, gdzie pomocą  objętych jest bardzo dużo 
ludzi. Psycholog jest też  w poradni uzależnień. W kwestii problemów opiekuńczo-
wychowawczych jest asystent rodziny, są  pedagodzy szkolni, rodziny zagrożone są  kierowane 
do wsparcia pomocą  socjalną. 

Radny W. Grzesiak zapytał  dlaczego MOPS nie wchodzi w pomoc psychologiczną? 

Pani kierownik odpowiedziała, że MOPS miał  projekt w ramach którego rodziny były objęte 
pomocą  psychologiczną. W kwietniu skończył  się  też  projekt „Uwierz w swój sukces", w 
którym tez było indywidualne wsparcie psychologa. W projekcie „Liczy się  człowiek" też  
jest indywidualny psycholog. Wsparcie dla dzieci jest w szkołach. 

Pani kierownik podsumowała, mówiąc, że wsparcie jest i trzeba z niego korzystać. 

Ad. 5 

Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach na 
rok 2023/2024. 
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Informację  przedstawił  pan R. Chaiński kierownik Wydz. Oświaty. 

Radny M. Dereń  zapytał  ile było podań  odwoławczych rodziców niezadowolonych? 

Pan kierownik odpowiedział, że wszystkie dzieci, których rodzice chcieli żeby się  dostały, 
zostały przyjęte. 

Pani V. Mazurkiewicz dodała, że nie było żadnych skarg ani podań  odwoławczych. Jest 
pełne zadowolenie rodziców. 

Pani J. Bąkowska odpowiedziała, że wjej przedszkolu nikt nie zgłaszał  odwołań. 

Przewodnicząca Rady o godz. 10:27 ogłosiła przerwę  do 10:45. 

Po przerwie radni wrócili do obrad. 

Ad.6 

-Nr LIXI412/23 uchylająca uchwałę  w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Miasta Świdwin za pierwsze półrocze 

Wynik głosowania: za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, jednogłośnie. 

-Nr LIX!4 13/23 w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 rok 

O godz. 10:56 na salę  obrad wszedł  radny Ł. Paśk.  

Głosowanie projektu uchwały Nr L1X1413/23 w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 rok: 

za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, jednogłośnie. 

-Nr LIX/414/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Świdwin na lata 
2023-2026 

Wynik głosowania: za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, jednogłośnie. 

-Nr LIX/4 15/23 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych będących w zasobie 
mieszkaniowym Gminy Miejskiej Świdwin 

Wynik głosowani: za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, jednogłośnie. 
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-Nr L1X1416/23 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokalu mieszkalnego w Świdwinie przy 
ulicy Wojska Polskiego 2/5 

Wynik głosowania: za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, jednogłośnie. 

Ad. 7 

Pan J. Ostapiec zwrócił  się  do Prezesa ZUK o wcześniejsze skoszenie trawy na cmentarzu 
przed świętem Bożego Ciała. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla przekazał  też  informację  odnośnie otrzymanej dotacji dla 
ogrodu działkowego „Kabeczek". 

Pan W. Wyganowski zapytał  ile razy w okresie gwarancyjnym była zwołana komisja na 
przegląd wad w parku? Które wady wynikły z dewastacji czy z wandalizmu? W jakiej 
wielkości była zatrzymana kaucja gwarancyjna, wypłacana po okresie gwarancyjnym? 

Burmistrz zwrócił  się  do prezesów ogrodów ROD, aby wodę  do podlewania ogródków 
działkowych używać  między 22:00 a 6:00, ze względu na to, że brakuje wody dla 
mieszkańców. 

Przewodnicząca Komisji ogłosiła przerwę  o godz. 11:23 ze względu na przygotowanie 
wniosków, które zostaną  poddane pod głosowanie. 

Ad. 8 

Burmistrz Miasta P. Feliński odpowiedział  na pytania pana W Wyganowskiego: Przeglądy 
były 4 razy, co roku jest dokonywany i dotyczy głównie nawierzchni i nasadzeń. Przy 
nawierzchni głównie chodziło o złe użytkowanie, problem jest głównie na parkingu. 
W niektórych miejscach problem był  też  z nawierzchnią  po ulewach, co wynikało 
z zastosowanych materiałów. 

Co do nasadzeń  to są  one przeprowadzane regularnie, jak wypada jakieś  drzewo, to firma 
uzupełnia. 

Kwoty z zabezpieczenia, pozostało 30% z 291 tys. É. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wnioski formalne: 

1) Wniosek „Zobowiązanie Burmistrza Miasta Świdwin do przygotowania projektu 
uchwały uwzględniającego w calości wniosek Prokuratury Rejonowej w 
Bialogardzie w sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie miasta Świdwin do dnia 10 czerwca br." 
Wniosek został  przyjęty. Wynik głosowania: za wnioskiem —15 głosów, jednomyślnie 
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2) Wniosek Parku Wodnego Relax o sfmansowanie przez Radę  Miasta nagród dla 
najmłodszego i najstarszego mieszkańca miasta Świdwin oraz „turysty" uczestniczących 
w biegu „Dycha nad Regą" w dniu 4 czerwca 2023 r. w wysokości 400 É. 

Wniosek został  przyjęły. Wynik głosowania: za wnioskiem -15 głosów, jednomyślnie. 

Radna M. Makowska powiedziała, że 21 kwietnia na posiedzeniu Komisji Oświaty w 
ramach wspólnego posiedzenia został  pominięty wniosek formalny radnej 
A. Kucharskiej. Wniosek dotyczył  zatrudnienia jeszcze jednej osoby do pracy w świetlicy 
Towarzystwa Przyjaciół  Dzieci. Przedmiotem spotkania były organizacje pozarządowe i taka 
potrzeba na spotkaniu wybrzmiała. 

Radna zapytała czy można ten wniosek poddać  pod głosowanie na sesji? 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że proponuje przesunięcie wniosku na posiedzenie 
Komisję  Oświaty, ponieważ  wniosek był  procedowany na komisji. 

Przewodnicząca dodała, że nie uważa żeby ten temat otwierać  i rozmawiać  o nim na sesji, 
ponieważ  nie jesteśmy przygotowani. 

Radna A. Kucharska stwierdziła, że nie widzi problemu, żeby wniosek był  głosowany na 
komisji, nie chce jednak żeby to umknęło. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że pani z TPD jest na szkoleniu i dzieci nie maja teraz 
opieki. Radny dodał, ze uważa, że nie powinno się  przedłużać  tego okresu, bo dzieci 
wymagają  żeby im ktoś  pomagał  i jest za tym wnioskiem. 

Radny dodał, że jest to sprawa bardzo pilna. 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o przedstawienie wniosków formalnych w tej 
sprawie. 

Radny P. Szyposzyński powiedział, że popiera wniosek wnioskodawcy, jednakże 
głosowanie nad chęcią  powinno być  oparte o dyskusję  nad środkami, która powinna się  odbyć  
na komisji. 

Kierownik Wydz. Oświaty R. Chaiński powiedział, że trzeba by zacząć  dyskusję  od 
skierowania zapytania do TPD, czy oni widzą  potrzebę  zatrudnienia, czy jest to zasadne? Oni 
z żadnym wnioskiem nie występowali. 

Przewodnicząca Rady dodała, że chciała by wiedzieć  czy znajdą  się  środki na realizację  tego 
wniosku. 

Radna A. Kucharska powiedziała, że takie pytanie było i pan Bartosz powiedział, że taka 
osoba byłaby przydatna. 
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Radna dodała, że pani kierownik jest teraz na szkoleniu 1,5 tygodniowym i dzieci zostają  bez 
opieki. 

Radna dodała, że jest to jedyne miejsce tego typu wmieście. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała wniosek przedstawić  na posiedzeniu komisji 15 
czerwca. 

Radny W. Grzesiak zapytał  kiedy zostanie posprzątany piasek po zimie, kiedy zostaną  
skoszone trawy i kiedy w parku będą  nowe nasadzenia? 

Radny zapytał  ile w tym roku Burmistrz wykonał  nasadzeń  i za jaką  kwotę? Radny dodał, że 
nasadzenia są  w centrum miasta, a w pozostałych częściach miasta się  o nich zapomina. 

Burmistrz Miasta odpowiedział, że nasadzenia były wokół  urzędu, we współpracy 
z Nadleśnictwem Świdwin 50 drzew przy Redze, wszystkie gazony, rabaty. Z głowy trudno 
wymienić  wszystkie kwoty. 

Radny poprosił  o informację  pisemną  na ten temat. 

Burmistrz dodał, że sam widzi ile drzew nie przyjmuje się  w mieście, 10% drzew w mieście 
może się  nie przyjąć, niektóre usychają. Nasadzenia są  robione na bieżąco. Koszenie odbywa 
się  na bieżąco na ile jesteśmy w stanie to robić. Burmistrz dodał, że jest tylko 5 pracowników, 
a pracy jest bardzo dużo. Jeżeli chodzi o piasek, to mieliśmy awarię  zamiatarki. 

Prezes ZUK A. Ziemba dodał, że przez awarię  zamiatarki nie posprzątano piasku. 

Radna J. Kondracka stwierdziła, że tam, gdzie nie trzeba kosić  trawników lepiej tego nie 
robić. Oszczędzamy na kosztach, zachowujemy wilgoć  i dbamy o bioróżnorodność. 

Burmistrz dodał, że na nasadzenia w tym półroczu wydano około 30 tys. zł. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  o zwolnienie dwóch pracowników w firmie, czy praca 
odbywa się  w ZUK normalnie, czy jakieś  osoby powzięły obowiązki tych ludzi i czy Prezes 
jest zabezpieczony na ewentualne roszczenia z ich strony? 

Prezes A. Ziemba odpowiedział, że ZUK pracuje normalnie. Prezes dodał, że zgodził  się  na 
zwolnienie dwóch pracowników, przygotował  się  i jest gotów. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  o przetarg, który ZUK wygrał, czy przy rosnących kosztach 
jakieś  podwyżki dla pracowników zostały wypracowane? Czy system będzie się  bilansował? 

Prezes A. Ziemba odpowiedział, że po przeliczeniu złożył  ofertę  i będzie się  to bilansowało. 

Radny P. Szyposzyński zloŻyl ustny wniosek do dyrektor PW Relax o wyliczenie 
kosztów utrzymania ratowników na basenie i jakie są  koszty ratowników teraz, kiedy 
mamy zewnętrzną  firmę. 

Pani J. Wardeńska odpowiedziała, że oczywiście, ale weźmie aktualizację  na najniższą  
krajową, jaka teraz jest. 
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Radny P. Szyposzyński ponowił  prośbę  o zaproszenie na sesję  przedstawiciela policji.  

Radny J. Konat powiedział, że na osiedlu „Cztery pory roku" wiele kołków stojących przy 
drzewach jest uszkodzonych. Trzeba je wymienić. 

Radny M. Dereń  powiedział, że na ulicy Poznańskiej koło placu zabaw jest zwalany gruz. 
Trzeba to zabezpieczyć. Radny zapytał  Burmistrza kiedy będzie wiata w parku? 

Burmistrz Miasta odpowiedział, że w projekcie placu zabaw pod wieżą  jest wiata. 

Radna B. Bujak zapytała dyrektora ŚOKo Dni Świdwina. 

Dyrektor powiedział, że wszystkie szczegóły są  na stronie. Dni Świdwina rozpoczną  się  
w pierwszy weekend lipca. Program jest trzydniowy. 

Radny W. Grzesiak zapytał  jaka jest sytuacja z oczyszczalnią  ścieków. Czy są  poprawione 
warunki, bo w dalszym ciągu jest woda zanieczyszczana, śmierdzi. Radny dodał, że pan 
kierownik M. Spychalski miał  mu dostarczyć  wyniki badań  wody i do tej pory tego nie zrobił. 

Prezes ZUK odpowiedział, że zgodnie z planem wykonał  badania ścieków. W tej chwili po 
uruchomieniu trzeciego rotora, który pracuje od tygodnia, zbadamy wodę. Jeżeli chodzi o 
oczyszczalnię  to jutro będziemy wiedzieć  więcej, bo zostaliśmy wezwani do WIOŚ  w 
Koszalinie. Prezes dodał, że oczyszczone ścieki wpływają  do Rzeki Regi, nie zatruwamy 
środowiska i przygotowuje się  do złożenia wniosku o dotację. 

Pani M. Buj akowska Dyrektor SP nr 2 zaprosiła mieszkańców na Piknik Rodzinny do 
szkoły w piątek o godz. 16:00. 

Radna J. Kondracka przypomniała o biegu dla dzieci „Od przedszkolaka do 
maratończyka". 

Radna zapytała dyrektor PW Relax dlaczego nie ma numeru biegu „Dychy nad Regą" na 
koszulkach i medalu. Jest to ósmy bieg i każdy, kto bierze udział  w takim biegu zwraca na to 
uwagę. 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady o godz. 12:18 zakończyła sesję. 

Protokołowała: 

M. TIfSk 	 M. 

Integralna część  Protokołu, to nagranie z sesji, które znajduje się  na stronie Urzędu Miasta: 
https://www.swidwin.pl/asp/sesje-rady-miasta-online-archiwum  
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